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رئیس جمهوری در سفر به سیستان و بلوچستان از اجرای طرح های توسعه ای برای استان محروم جنوب شرقی ایران خبر داد
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شهروند| مقصد نخستین ســفر استانی حسن 
روحانی، سیستان وبلوچســتان بود. رئیس جمهوری 
دیــروز برای پیگیــری مصوبات ســفرهای قبلی به 
سیستان وبلوچستان سفر کرد و در نشستی صمیمانه، 
ایجاد منطقه آزاد سیستان را یک تحول بزرگ تجاری 
و اشتغال در این ســرزمین برآورد کرد. در سفر قبلی 
روحانی به سیستان وبلوچستان که فروردین ماه  سال 
93 بود، ایجاد منطقه آزاد سیستان به تصویب رسید 
و حالا رئیس جمهوری در سفر دیروز خود از مجلس 
خواست که ایجاد منطقه آزاد سیستان را به تصویب 

برساند. 
رئیس جمهوری درحالی نخســتین سفر خود در 
دولت دوازدهم را به سیستان وبلوچستان انجام داده که 
در جلسه هیأت وزیران، ۲۴ طرح و پروژه مهم به ارزش  

هزار و سی و هشت میلیارد تومان اجرایی شود. 
رئیس جمهوری، افتتاح فاز نخست طرح توسعه بندر 
شهیدبهشتی چابهار را مهمترین هدف در نخستین 
سفر دولت دوازدهم به سیستان وبلوچستان دانسته 
و در جمع مردم زابل گفت: قــول من به مردم زابل در 
سفر  سال 93 این بود که بتوانیم ۴۶ هزار هکتار زمین 
را با کشــاورزی مدرن آباد کرده و در اختیار مردم قرار 
دهیم که از این ۴۶ هزار هکتار ۱۰ هزار هکتارش آماده 
است و از لحاظ برق رسانی در همین ایام ۱۵۰۰ هکتار 

برق رسانی خواهد شد و کارش را آغاز خواهد کرد. 
آن طور که روحانی وعده داد تا پایان  سال، ۱۰ هزار 
هکتار زمین فعال خواهد شد و بقیه طرح هم در  سال 
9۷ و اوایل  سال 9۸ فعال خواهد شد تا تحولی بزرگ در 

کشاورزی منطقه آغاز شود.
 بودجه عمرانی سیستان وبلوچستان  

دو و نیم برابر شده است
نکته دیگری که روحانی به آن اشاره کرد، این بود که 
بودجه عمرانی دولت یازدهم نسبت به چهار سال قبل، 
دو و نیم برابر شده است. او گفت: سیستان وبلوچستان 
سرزمین پهلوانان و دلاوران، سرزمینی است که توسعه 
شرق ایران از آن آغاز خواهد شد و دولت یازدهم همه 
تلاش خود را بر این قرار داد که کمبودهای انباشــته 

تاریخی را تا حدی جبران کند. 
رئیس جمهوری با اشــاره به این کــه مقدار بودجه 
عمرانی دولت یازدهم برای سیستان وبلوچستان دو 
و نیم برابر ۴ سال قبل بود، این موضوع را نشان دهنده 
آن دانست که دولت از همه توان خود برای توسعه این 

استان استفاده کرده اما نیاز استان بسیار بیشتر است. 
روحانی گفت که به رحمانی فضلی، وزیر کشور تأکید 
می کند که همه توان خود را برای توسعه بازارچه های 

مرزی به کار گیرد.
مشعل گاز سیستان روشن شد، دل مردم 

نیز هم
»من در  سال 93 وقتی در زاهدان به مردم قول دادم 
که لوله گاز را در دولت یازدهم به زاهدان خواهیم رساند 
و مشعل آن روشن خواهد شد، برخی از دوستان تعجب 
کردند و به من گفتند کار سختی است و ممکن است 

اجرایی و عملیاتی نشود.«
رئیس جمهوری ادامه داد: وقتی من در دولت یازدهم 
به زاهدان آمدم و مشعل گاز روشن شد، معلوم بود که 
دل همه مردم روشن شده است. من به بانک مرکزی 
و بانک ها دســتور دادم که هرخانه ای کــه در زاهدان 
می خواهد لوله کشی گاز داشته باشد، دو میلیون وام در 
اختیارش گذاشته شود تا این کار با سرعت بیشتری 

انجام شود.
رئیس جمهوری با اشاره به گازرسانی به زابل گفت: 
لوله کشی از زاهدان به زابل به  زودی آغاز می شود؛ لوله 
گازی هم که در نظر گرفتیم، بیش از نیاز مردم است. 
به طور موقت از مهرماه  سال آینده گاز به زابل خواهد 

رسید. همزمان با لوله کشی، ما از طریق CNG، گاز را به 
زابل خواهیم رساند.

 بودجه عمرانی سیستان وبلوچستان
4 برابر شد

به گفته روحانی، مقدار بودجه عمرانی دولت یازدهم 
برای سیستان وبلوچســتان دو و نیم برابر ۴ سال قبل 
بود. این نشان می دهد ما از همه توان خود برای توسعه 
استان اســتفاده کرده ایم اما نیاز استان بسیار بیشتر 
است. در این سفر در جلسه وزرا مقرر شد، ۲۴ طرح و 
پروژه مهم به ارزش  هزار و سی و هشت میلیارد تومان 

اجرایی شود.
1500 هزار زمین را برق رسانی خواهیم کرد 

ایجاد منطقه سیســتان تحول بزرگ اشــتغال 
و اقتصــادی در این منطقه به وجــود خواهد آورد. 
رئیس جمهوری اظهار داشــت: قــول من به مردم 
زابل در سفر  ســال 93 این بود که بتوانیم ۴۶ هزار 
هکتار زمین را با کشــاورزی مدرن آبــاد کرده و در 
اختیار مردم قرار دهیم. از این ۴۶ هزار هکتار ۱۰ هزار 
هکتارش آماده است از لحاظ برق رسانی در همین 
ایام ۱۵۰۰ هکتار برق رســانی خواهد شد و کارش 
را آغاز خواهد کرد. ان شــاءالله تا پایان  سال ۱۰ هزار 
هکتار زمین فعال خواهد شد، بقیه طرح هم در  سال 
9۷ و اوایل  سال 9۸ فعال خواهد شد تا تحولی بزرگ 
در کشاورزی منطقه آغاز شود، خوشحالم این قول 

درحال اجراست.
توسعه چابهار ادامه خواهد داشت 

روحانی با اشاره به بندر چابهار گفت: بزرگترین بندر 
تجاری و تنها بندر اقیانوسی ایران در آینده، بندر چابهار 
خواهد بود. بندر چابهار باید سیستان وبلوچستان را به 
آسیای مرکزی و افغانستان متصل کند. ما خوشحال 
هستیم که محموله های گندم برای افغانستان از طریق 
بندر چابهار به دست مردم این کشور رسیده است و این 

طرح ادامه خواهد یافت.
رئیس جمهــوری گفت: افتتاح این بندر، توســعه 
جدیدی برای کل استان سیستان وبلوچستان خواهد 
بود. آنچه فردا افتتاح می شود، ظرفیت ۸.۵ میلیون تن 

دارد که البته فازهای بعد هم ادامه خواهد داشت. 
راه آهن چابهار به زاهدان، 4 هزار  میلیارد 

تومان اعتبار می خواهد
او با اشاره به افتتاح طرح راه آهن گفت: این راه آهن 

چابهار را به زاهدان و همچنیــن از زاهدان در آینده به 
بیرجند و مشــهد متصل خواهد کرد؛ این کار شروع 
شده است، اما اجرای راه آهن چابهار به زاهدان، ۴ هزار  
میلیارد تومــان اعتبار نیاز دارد که ما ایــن کار را آغاز 
کرده ایم و با ســرمایه داخلی یا خارجی، این طرح را 

تکمیل خواهیم کرد.
حقابه استان در دست پیگیری است 

روحانی با اشــاره به مســأله تأمین آب در استان 
سیستان وبلوچســتان افزود: طبق قــرارداد با دولت 
افغانستان، استفاده کامل از رود هیرمند و حقابه  هامون 
از کشور همسایه افغانستان باید اجرایی شود. در تمام 
ملاقات ها برای آن که یک قرارداد بلندمدت جامع میان 
ایران و افغانستان امضا شود، مشغول دنبال کردن این 

قرارداد هستیم.
رئیس جمهوری گفت: دولت همه توان خود را در 
این زمینه به کار خواهد گرفت تا مردم این سرزمین 
بتوانند از آنچه حق قانونی آنهاســت، اســتفاده و 
بهره برداری کنند. تلاش ما این است که روابطمان 
با افغانستان، پاکستان و عمان از همیشه بهتر باشد 
و امروز رابطه مان با این ســه کشور از هر زمان دیگر 

بهتر است.
ما نمی خواهیم از جهان فاصله بگیریم

علاقه مندیم با تمام کشــورهای منطقه رابطه ای 
برادرانه داشته باشیم. اگر بعضی از ما فاصله گرفته اند، 

تقصیر خود آنهاست و ما خواهان فاصله نبوده ایم.
روحانی اضافه کرد: مــا نمی خواهیم که رابطه مان 
با کشورهای اســلامی، دوســتانه و برادرانه نباشد و 
نمی خواهیم که بین ایران، کشورهای همسایه و دنیای 

عرب فاصله باشد.
روحانــی گفت: برخی از کشــور ها اگــر در درون 
خودشان شــاهزادگان دارند، دیگر دست ما نیست. 
اگر برخی کشورها سال ها به داعش کمک کردند که 
در منطقه نفوذ داشته باشند و امروز پایه های داعش 

فروریخته، تقصیر ما نیست. 
این جا باید سرزمین گردشگری باشد 

رئیس جمهوری گفت: این استان گردشگری است، 
زابل سرزمین تاریخی، چابهار سرزمین همیشه بهار 
است. این جا باید سرزمین گردشگری باشد. از طریق 
منطقه آزاد بازارچه های مرزی گاز و بنادر این منطقه را 

فعال خواهیم کرد. 

کاهش چشمگیر قیمت نفت، خدمات دولت را 
تحت تأثیر قرار داد 

»دولت یازدهم به خدمات بیشــتر امیدوارتر بود، اما 
ما در اواسط  ســال 93 با کاهش چشمگیر قیمت نفت 
مواجه شدیم.« حســن روحانی که در جلسه توسعه 
سرمایه گذاری سیستان وبلوچستان با حضور منتخبان 
گروه های مختلف این استان ســخن می گفت، افزود: 
در شــرایط ســال های اخیر و کاهش شــدید قیمت 
نفت، کشــورهای منطقه از ذخایر خود برمی داشتند، 
درحالی که ما در کشــور بــه صندوق توســعه واریز 
می کردیم. به گفته او، با شرایطی که داریم و معضلاتی 
که در منطقه وجود دارد، مسیر ما مسیر سختی است، 

اما روند حرکت رضایت بخش است.
در سیستان وبلوچستان کارآفرین زیاد داریم

روحانی روز گذشــته گفــت: درون زایی یعنی همه 
ما دولت و ملت باید در کنار یکدیگر برای شــکوفایی 
اقتصادی ورود کنیــم. ما در سیستان وبلوچســتان 
کارآفرین زیاد داریــم، اگر همه ما از ســرمایه گذاران 
موجود حمایت کنیم با رشد ســرمایه گذاری مواجه 

می شویم.
سعی داریم راه سرمایه گذار را تسهیل کنیم 

ما در ایــن دولت ماننــد دولت قبل تــلاش داریم 
ســرمایه گذار پول ارزان کســب کند، مسأله کاهش 
سود تسهیلات بانکی از برنامه های مهم دولت یازدهم 
و دوازدهم بوده و هســت و در این راستا سود بازار بین 

بانکی از حدود ۲۸ به ۱۸ درصد کاهش یافت.
او ادامــه داد: بایــد بتوانیم ایرانیان خارج کشــور را 
به داخل کشــور جذب کنیم. ایرانیان خارج کشــور 
سرمایه های زیادی دارند که باید آنها را جذب کنیم و در 
مرحله سوم جذب سرمایه گذاران و بانک های خارجی 
است. در ۱۰۰ روز گذشته با ۲3.۱ میلیارد دلار قرارداد 

فاینانس موافقت شد. 
روحانی گفت: تلاش داریم تا با این گام ها شاهد تحول 
بزرگی در زمینه اقتصادی در کشور باشیم. روند ما بر این 
مبناست که تورم را به صورت قبلی تک رقمی نگه داریم 
و رشد اقتصادی را با رشد بالای ۵ درصدی ادامه دهیم؛ 
اشتغال را ان شاءالله  سال به سال بیشتر کنیم و امید داریم 
تا پایان  سال 9۶ از متوســط سال های گذشته بیشتر 
باشد و در سال 9۷ حرکت بسیار خوبی در زمینه اشتغال 

داشته باشیم.

ابراز نگرانی شافعی از رفتار دولت 

فاینانس، دولت را بدهکارتر می کند

مهر| غلامحسین شافعی رئیس اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشــاورزی ایران با تأکید بر اینکه، 
اســتفاده از فاینانس، دولت های آینده را بدهکارتر 
می کند، گفت: ســرمایه گذاری مشترک خارجی 
بهتر از فاینانس است. او با اشاره به اعلام آمارجذب 
فاینانس های خارجی از سوی دولت در گزارش های 
رســمی گفت: نگرانی از رفتــار دولت درخصوص 
هدایت فاینانس ها به پروژه های دولتی، کماکان از 
سوی بخش خصوصی وجود دارد و البته این دغدغه 
هم کاملا به جا است؛ چرا که در برنامه ششم توسعه، 
جذب ۶۵ میلیارد دلار فاینانس پیش بینی شده است 
که بتوان از تأمین مالی خارجی، استفاده کرد. رئیس 
اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران افزود: 
اگرچه جذب منابع مالی خارجی از طریق فاینانس، 
اکنون نیاز اقتصاد ایران اســت؛ امــا این که دولت 
بیشترین سهم را از این فاینانس ها به خود اختصاص 
دهد، برای ما جای نگرانــی دارد؛ چرا که این منابع، 
در شرایط کنونی که اقتصاد ایران با مضیقه های مالی 
فراوان روبه رو است، باید صرف پروژه هایی شود که 
پاسخگویی لازم را داشته باشند؛ تا در آینده دولت ها 

گرفتار یک بدهکاری بزرگ نشوند.

پیشنهاد ویژه

ویترین ایران

بدهی مالیات بر درآمد مودیان 
زلزله زده کرمانشاه بخشیده شد

ایرنا| رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور اعلام 
کرد: طبق مصوبه هیأت وزیــران، بدهی مالیات بر 
درآمد مودیانی که در اثر زلزله کرمانشــاه بیش از 
۵۰ درصد اموال آنان از بین رفته اســت، بخشیده 
شد.ســید کامل تقوی نژاد توضیــح داد: مودیان 
مالیاتی مناطق زلزله زده می توانند برای جلوگیری از 
هرگونه مشکل احتمالی تا ۶ماه پس از تاریخ وقوع 
حادثه، درخواست خود مبنی بر استفاده از تسهیلات 

مالیاتی را به اداره امور مالیاتی تسلیم کنند.

رشد 2/01 رقمی فرزندآوری

ایرنا| میزان باروری کل ایران بر پایه نتایج سرشماری 
عمومی نفوس و مسکن  ســال ۱39۵، ۲.۰۱ فرزند 
محاسبه شــد؛ درحالی که این میزان در سرشماری 
پیشــین )۱39۰( ۱،۸ فرزند بود. میزان باروری کل 
ایران برای نقاط شــهری کمتر از سطح جانشینی و 
برابر ۱،۸۶ فرزند و در نقاط روســتایی بالاتر از سطح 
جانشینی و برابر ۲،۴۸ فرزند به دست آمد. کمترین 
میزان باروری کل مربوط به استان گیلان با رقم ۱،3۸ 
و حداکثر آن مربوط به استان سیستان وبلوچستان با 
مقدار 3،9۶ فرزند بود. این شاخص برای استان تهران 
۱،۵۶ فرزند محاسبه شد. بیشترین افزایش در باروری 
ویژه سنی 3۵-39ساله زنان شهری صورت گرفت. در 
نقاط روستایی، بیشترین افزایش باروری در گروه سنی 

۱۵-۱9ساله دیده شد.

 بازار 400 میلیون نفری
برای صنعت چاپ

شــهروند| بابک عابدینــی، رئیــس اتحادیه 
صادرکنندگان صنعت چاپ گفــت: ورود آخرین 
دستاوردهای تکنولوژی به کشور می تواند صنعت 
چاپ ایــران را در بازار ۴۰۰ میلیــون نفری خود و 
همسایگانش به  هاب منطقه  تبدیل کند. همچنین 
ایرج اســتاد علینقی، رئیس اتحادیه چاپخانه داران 
گفت: صنعت چاپ و بسته بندی در سال های اخیر 
از رونق مناســبی برخوردار اســت و همین مسأله 
موجب شده نمایشــگاه های دیگری با همین نام 
برگزار شود و درخواســت ما از آنها این است که در 
نمایشگاه های بیست و چهارم به ما بپیوندند. گفتنی 
است، بیست وچهارمین نمایشگاه بین المللی چاپ، 
بســته بندی از ۲۲ تا ۲۵ آذرمــاه در محل دایمی 

نمایشگاه های بین المللی تهران برگزار می شود.

 اعضای نظام مهندسی
از اظهارنظر درباره زلزله منع شدند

مهر| معاون مســکن و ســاختمان وزارت راه و 
شهرسازی در نامه ای به ســازمان نظام مهندسی 
ساختمان کشور دستور ممنوعیت اظهارنظر همه 
اعضای اســتانی این ســازمان درباره زلزله استان 
کرمانشاه را صادر کرد.حامد مظاهریان در این نامه 
خواستار تشــکیل کارگروه ویژه ای از کارشناسان 
خبره، دارای صلاحیت حرفه ای و پایه یک ارشــد 
طراحی از میان اعضای نظام مهندســی ساختمان 
شده تا به ارزیابی خسارات وارده به ساختمان ها در 

پی زلزله اخیر بپردازند.

 اختصاص ۶00 میلیارد تومان
از صندوق توسعه ملی برای کرمانشاه

با تصویب دولت مقرر شد که ۶ هزار  میلیارد ریال 
از منابع صندوق توسعه ملی به منظور ایجاد اشتغال 
به موضــوع جبران خســارت واحدهای صنعتی و 

کشاورزی زلزله کرمانشاه اختصاص یافت.

   روند ما بر این مبناست که تورم را به صورت قبلی تک رقمی نگه داریم         رئیس جمهوری از مجلس خواست که ایجاد منطقه آزاد سیستان را به تصویب برساند
   بزرگترین بندر تجاری و تنها بندر اقیانوسی ایران در آینده، بندر چابهار خواهد بود

ویترین جهان

ادامه از صفحه اول

 احتمال سقوط طلا
به کمتر از 12۷0 دلار

ایســنا| در نظرســنجی طــلای هفتگی 
کیتکونیوز، کارشناســان وال استریت نسبت به 
روند حرکت قیمت طلا برای نخستین بار از اواخر 
اکتبر بدبین شدند، درحالی که اکثر سرمایه گذاران 
نسبت به افزایش قیمت این فلز ارزشمند در هفته 
جاری خوشبین بودند. باب هابرکورن، کارشناس 
ارشد کالا در شرکت »آر جی او فیوچرز« انتظار دارد 
طلا تحت فشار بماند. رابین بیهار، تحلیلگر فلزات 
در بانک »سوسیته جنرال« نظر مشابهی داشت 
و اظهار کــرد: افزایش قریب الوقوع نرخ های بهره 
از ســوی بانک مرکزی آمریکا طلا را تحت فشار 
نزولی قرار می دهد.کن موریســون، دبیر نشریه 
»مورســیون در بازارها« نیز پیش بینی کرد: طلا 

ممکن است به پایین ۱۲۷۰ دلار سقوط کند.

گزارش فلین بازارها را به هم ریخت 
مهر| شــهادت احتمالی مایکل فلین مبنی 
بر این که توســط ترامپ به او دستور داده شده با 
مقامات روس تماس برقرار کند، موجب شد روبل 
روســیه در برابر دلار آمریکا، افت کند. در پایان 
معاملات روز جمعه روبل روسیه بیش از ۱.۱ درصد 
در برابر دلار آمریکا سقوط کرد.  همچنین پس از 
انتشار این گزارش، مبنی بر این که مایکل فلین از 
ترامپ دستور گرفته بود تا با مقامات روسیه مذاکره 
کند، سرمایه گذاران به ماجراجویی افتادند و سهام 
در مقادیر پایین تری بسته شد. میانگین صنعتی 
داوجونز به یکباره 3۵۰.۴۵ واحد سقوط کرد و در 
پایان روز ۴۰.۷۶ واحد پایین تر و در ۲۴۲3۱.۵9 

واحد بسته شد. 

 انتقاد برنده نوبل اقتصاد
به انگلیس و آمریکا

 مهــر| اقتصــاددان برنــده جایــزه نوبــل، 
جوزف استیگلیتز می گوید مذاکرات تجاری انگلیس 
با رئیس جمهوری آمریکا، دونالد ترامپ، وقت تلف 
کردن است. اســتیگلیتز در مصاحبه ای گفت که 
انگلستان نمی تواند به قرارداد بستن با ترامپ دل 
خوش کند. او گفت: من معتقدم آغاز مذاکرات با او 
وقت تلف کردن است. اگر شــما به آن چه که او در 
مذاکرات نفتا به عنوان مواضع تجاری آمریکا دنبال 
می کند بنگرید، احساس خواهید کرد که مذاکره با 

او، تا چه حد وقت تلف کردن است.

 | ایمیل گروه اقتصاد: www.shahrvand-newspaper.ir  |  eghtesad@shahrvand-newspaper.irیکشنبه 12 آذر 1396 | سال پنجم | شماره 1286

pr
es

id
en

t :س
عک

  

شهروند| وعده عضو کابینه دوازدهم رنگ واقعیت به خود گرفت. ۲3 
آبان بود که محمدجواد آذری  جهرمی با انتشار فهرستی از نرخ های جدید 
اینترنت ثابت در یکی از شبکه های اجتماعی نوشت: تعرفه های جدید 
ســرویس های غیرحجمی از دهم آذرماه اعمال می شود. وعده ای که با 
تأخیری دو روزه که وزیر ارتباطات دلیل آن را احقاق حق مصرف کنندگان 
اعلام کرده قرار اســت از امروز اجرایی شود. آن گونه که این عضو کابینه 
اعلام کرده، تعرفه همه شرکت ها تا پایان دیروز )۱۱ آذر ۱39۶( نهایی و از 
امروز اجرایی می شود. اما در شرایطی تعرفه های جدید اینترنت قرار است 
از امروز اجرایی شود که طبق گفته های وزیر ارتباطات در زمینه اینترنت 
ثابت جایگاه  ما مطلوب نیســت و جزو گران ترین کشــورها به حساب 

می آییم و در رتبه 9۰ دنیا قرار داریم.
او حالا با انتشار پستی در صفحه اینستاگرام خود از جلسه صبح دیروز 
)۱۱ آذر ۱39۶( با شرکت های ارایه کننده خدمات دسترسی ثابت خبر 

داد و نوشــت: در این جلســه انطباق تعرفه اعلامی شرکت ها با مصوبه 
۲۶۶ کمیسیون تنظیم مقررات بررسی شد. همچنین این که در مصرف 
منصفانه برای مشترکان سقف های مجزایی برای داخل و بین الملل لحاظ 
شود؛ مورد تأیید نیست. صرفا در محاسبه شمارش مصرف نسبت یک 
به دو بایستی لحاظ شود. بدین معنا که اگر مصرف منصفانه  اعلام شده 
برای یک شرکت 3۲۰ گیگابایت است، مشترک می تواند ۱۶۰ گیگابایت 
اینترنت خالص یا 3۲۰ گیگابایت ترافیک داخلی خالص مصرف کند. در 

صورت مصرف ترکیبی هم نسبت یک به دو لحاظ خواهد شد.
آذری  جهرمی ادامه داد: به منظور رقابت بیشتر بین شرکت ها، مخابرات 
ایران موظف شده است درخواست جابه جایی مشترکان را ظرف یک روز 
انجام دهد تا مشترکان بتوانند سرویس دهنده خود را با کمترین دردسر 
جابه جا کنند. تعرفه همه شرکت ها بر این اســاس تا پایان امروز نهایی 
می شــود و برای فردا اجرایی خواهد شــد. تأخیر حادث شده در اجرای 

مصوبه به دلیل احقاق حقوق مصرف کنندگان بوده است.
او همچنین نوشت که بنا شد میزان سرعت مشترکان پس از رسیدن 
به ســقف مصرف منصفانه برای همه سرویس ها یکسان نباشد و سقف 
سرعت های جدید در هفته جاری مجددا به کمیسیون تنظیم مقررات 

برای تصویب پیشنهاد شود.
به گفته این عضو کابینه، از مرور تعرفه های اعلامی با شرایط نهایی شده 
فوق الذکر، می توان تفاوت ها و بهبود قابل توجه نظام تعرفه ای دسترسی 
ثابت به نفع مشترک نهایی را ملاحظه کرد. به مرور زمان و طبیعتا بزرگتر 
شــدن حجم بازار، ضمن رقابت جدی تر در بازار، هزینه های تمام شده 
کاهش خواهد یافت و شرایط تعرفه ای ارایه شده مطلوب تر و نزدیک تر 
به آنچه در کشورهای توسعه یافته جاری است، خواهد شد. انجام تغییرات 
بزرگ همواره نیازمند همراهی مردمی است. از این رو، از همراهی کاربران 

و انعکاس نظرات ارزشمندشان )در صفحه اینستاگرام( تشکر می کنم.

وزیر ارتباطات خبر داد:

تعرفهجدیدهمهشرکتهایاینترنتیازامروزاجراییمیشود

عدد روز

فارس| براساس بخشی از مستندات به دست آمده در ۲ سال اخیر ۴ هزار میلیارد تومان 
واردات تنها به نام ۴۴ کارت بازرگانی اجاره ای حقیقی و حقوقی ثبت شــده اســت، اخیرا 
سودجویان با ثبت شرکت های صوری، کارت بازرگانی شرکتی اجاره می کنند. چندی پیش 
ناصر سراج رئیس  کل سازمان بازرسی کل کشور گفته بود، کارت های بازرگانی یک بار مصرف 
و صوری پدر اقتصاد را درآورده است. همچنین رئیس سازمان امور مالیاتی چندی پیش گفته 
بود، بالغ بر ۸ هزار  میلیارد تومان فرار مالیاتی از محل کارت های بازرگانی یکبار مصرف رخ داده 

است و واردکنندگان کالا تنها نیمی از مالیات کالای ورودی را پرداخت کردند. 

ایسنا| ابوالفضل روغنی گلپایگانی رئیس سندیکای تولیدکنندگان کاغذ و مقوای ایران 
از گرانی ۲۵ درصدی کاغذ از ابتدای  سال تاکنون خبر داد و اعلام کرد که شیب قیمت این 
محصول طی سه ماهه اخیر افزایش چمشگیری داشته است. او بیان کرد: گرانی کاغذ چند 
دلیل مختلف داشت که یکی از آنها حذف ارز مبادله ای برای کاغذ وارداتی بود. علاوه بر این، 
نرخ ارز به طور معمول بالا رفت و عامل بعدی این بود که شرایط برای تولیدکنندگان داخلی 
به سختی پیش رفت و شاهد کاهش قابل تامل محصولات آنها هستیم تا جایی که به دلیل 

زیانده بودن تولید خود را بشدت کاهش دادند.

 4هزار
میلیارد تومان

25 
درصد

 کاغذ گران شدکالا با 44 کارت بازرگانی اجاره ای وارد شد

پایانصفحهبندی:شروعصفحهبندی:زمانصفحهبندی:19/00- 18/30

به مناسبت روز جهانی معلولین

صداهای خاموش را بشنویم
 |  علی ربیعی |  

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی|
بخش عمده سیاست های من در طول این سال 
ها در حوزه معلولین، سیاست های پیشگیرانه و 
حمایتی از این قشر بود که امکان ورود به وضعیت 
فقر مطلق بیش از دیگران وجــود دارد. در حوزه 
معلولین و خانواده های دارای معلول، ما با ظهور 
نوع خاص و ویژه ای از فقــر و خانواده های فقیر 
مواجه هستیم. جمعیتی که شاخص های اشتغال 
شــان چنگی به دل نمی زد، و حتی در بسیاری 
موارد ناخواسته هزینه های نگهداری و درمان را 

به خانواده هاشان تحمیل می کردند.
در طول این ســال ها با تمــام نواقص و ضعف 
های ســاختاری و غیر ســاختاری سعی کردم 
سیاســت های حمایتــی ویــژه ای را در حوزه 
معلولین به اجــرا بگذارم. در مــواردی همانند 
بیماری، بازنشســتگی، بیــکاری، پیــری، از 
کارافتادگــی، بی سرپرســتی، در راه ماندگی، 
حوادث و ســوانح غیرمترقبه، که نیاز به خدمات 
بهداشتی و درمانی و مراقبت های پزشکی ویژه 
ای برای معلولان بود به سازمان تامین اجتماعی 
و بهزیستی سیاست هایی عملیاتی ابلاغ و اجرایی 
شد. طرح های غرباگری ژنتیک ، شنوایی سنجی 
تدوین و اجرا شــد . در حوزه اشــتغال معلولان 
تلاش شد تا سر فصل های قانون جامع حمایت 
از حقوق معلولان به صورت حق سه درصدی در 
اســتخدام های دولتی، و در قانون کار به صورت 
حمایت از معلولان و رفع موانع معماری محیط 
کار در دستور کار دستگاه های ذیربط قرار گیرد، 
سعی شــد از طرح های اشــتغال زای معلولان 
حمایت های ویژه صورت گیرد تا با رشد شاخص 
های اقتصادی و خوداشتغالی آنان، از سقوط آنان 

به دامن فقر مطلق جلوگیری شود.
مساله مهم دیگر این است که نباید اجازه دهیم 
پدیده سالمندی با معلولیت و فقر به هم آمیزد. 
وقتی می اندیشم که در سال ۱۴۲9 بیش از سی 
میلیون سالمند خواهیم داشــت آنگاه ضرورت 
تدوین سیاست های آینده نگر برای جلوگیری از 
آمیخته شدن سالمندی به معلولیت و فقر بیش از 
پیش خود را نشان می دهد . بر این اساس دستور 
داده ام هم موضوع سلامت سالمندی و هم ارتقا 
و افزایش حقوق بازنشستگی ) برای جلوگیری از 
فقر( دو اولویت اساسی وزراتخانه تعاون ، کار ورفاه 

اجتماعی و سازمان های تابعه آن باشد. 
هنوز برای رســانیدن معلولان کشــورمان به 
جایگاه واقعی راه زیادی باقی مانده اســت. همه 
شــهروندان بویژه معلولین باید در ایران اسلامی 
به تناســب از فرصت و امکان تحصیل و کسب 
مهارت برخوردار باشند، امید است با شنیدن این 
صدای خاموش، عزمی ملی در خصوص مبارزه با 
فقیرشدن معلولان و راندن به جایگاه واقعی شان 

در جامعه شکل گیرد.


